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Meldingar til eldrerådet 30.08.2021 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
Meldingar vert tekne til orientering. 

 

Eldreråd 30.08.2021: 

 

Handsaming: 
1. NAV i nye lokale og samling av tenester - orientering v/Jane Britt Daae-tenesteleiar NAV 
2. Status i arbeidet med kommunedelplan for Oppvekst - orientering v/Rolf Raknes-fagansvarleg Plan og 
analyse 
3. Status i arbeidet med kommunedelplan for helse og omsorg - orientering v/Hans Kristian Dolmen-rådgjevar 
Plan og analyse  
4. Kommunale tilskotsordningar til idrett og kultur - revidering av retningsliner - orientering v/Eirik B. Utne-
kultursjef 
5. Status for korona/vaksinering - v/Simon Walter Grandahl-rådgjevar helse og omsorg 
6. Orientering om lovverket i plan- og bygningslova som gjeld tilgjenge og universell utforming og kommunen si 
rolle ved oppfølging av krava i byggesaker - v/Eirik Berntsen-avdelingsleiar Arealforvaltning 
7. Digital kompetanse for eldre – knytt til ulike tenester/tilbod - orientering v/Hogne Haugsdal-kommunalsjef. 
Kommunalsjefen kom også med tilbakemelding/status for posttilbodet på Frekhaug. 
8. "Pensjonistpris" 
 
Meldingar/orienteringar frå strekpunkt 1-7 vart gjeve i felles orienteringsmøte for ER/RMNF. 
 
I eldrerådet vart det sett fram følgjande felles framlegg i møtet: 
 
Samfunnet blir stadig meir digitalisert. Undersøkingar viser at det er rundt 600.000 personar i Norge som av 
ulike grunnar ikkje er på digitale plattformer. Eldrerådet i Alver meiner dette viser kor stor og omfattande 
utfordring dette er. Eldrerådet er uroa over at den omfattande digitaliseringa av tenester og tilbod vil gjera det 
vanskelegare enn før for ulike grupper, ikkje minst eldre. 
Eldrerådet oppmodar kommunen til å leggja til rette for gode løysingar parallelt med elektroniske ordningar, 
slik at ikkje eit stadig meir digitalisert samfunn fører til mindre inkludering for mange innbyggarar. Dette må 
kommunen også ta omsyn til i sitt planarbeid. Eldrerådet oppmodar kommunen til å vera ein pådrivar overfor 
ikkje-kommunale aktørar og tenesteleverandørar for å sikra gode løysingar for dei som ikkje er på den digitale 
plattforma. Rådet trekkjer i den samanheng fram digital billetterings-ordning for reisande med Skyss. Her 
meiner eldrerådet det må vera mogleg med alternativ og enklare ordning, sjølv i ein krevjande pandemi.  
Eldrerådet ber kommunen leggja til rette for opplæring i bruk av digitale verktøy, ikkje minst mellom eldre. 
Eldrerådet ser også for seg at etablering av «datastover» vil kunne vera eit godt hjelpemiddel, der ein kan koma 
for å få hjelp til t.d. å betala rekningane sine. 
 
Eldrerådet i Alver registrerer at endring/nedlegging av post-i-butikk-tilbodet på Frekhaug har skapt sterke 
reaksjonar. Eldrerådet vil koma med følgjande uttale: 



 

 

Nedlegginga av post-i-butikk på Frekhaug skapar store utfordringar for mange i Frekhaug-området. Post-i-
butikk-tenesta er nedgradert til at ein utelukkande kan henta pakkar i ein av butikkane på Frekhaug, andre 
posttenester er sentralisert til Knarvik. Eldrerådet er svært skuffa over at Posten fjernar eit posttilbod på 
Frekhaug som har fungert godt. Rådet meiner denne omlegginga både er dårleg forvalting og eit stort 
tilbakesteg i tilbodet til både eldre og dei som ikkje kjører bil. 
Eldrerådet er glad for at kommunen tar denne problemstillinga på alvor og at ordføraren skal ta posttenesta på 
Frekhaug opp i eit møte med Posten. 
 
Eldrerådet tok meldingar til orientering, med dei tillegg som kom fram i møtet. 
 

 

ER- 035/21 Vedtak: 
Eldrerådet tar meldingar til orientering, med følgjande tillegg: 
Samfunnet blir stadig meir digitalisert. Undersøkingar viser at det er rundt 600.000 personar i Norge som av 
ulike grunnar ikkje er på digitale plattformer. Eldrerådet i Alver meiner dette viser kor stor og omfattande 
utfordring dette er. Eldrerådet er uroa over at den omfattande digitaliseringa av tenester og tilbod vil gjera det 
vanskelegare enn før for ulike grupper, ikkje minst eldre. 
Eldrerådet oppmodar kommunen til å leggja til rette for gode løysingar parallelt med elektroniske ordningar, 
slik at ikkje eit stadig meir digitalisert samfunn fører til mindre inkludering for mange innbyggarar. Dette må 
kommunen også ta omsyn til i sitt planarbeid. Eldrerådet oppmodar kommunen til å vera ein pådrivar overfor 
ikkje-kommunale aktørar og tenesteleverandørar for å sikra gode løysingar for dei som ikkje er på den digitale 
plattforma. Rådet trekkjer i den samanheng fram digital billetterings-ordning for reisande med Skyss. Her 
meiner eldrerådet det må vera mogleg med alternativ og enklare ordning, sjølv i ein krevjande pandemi.  
Eldrerådet ber kommunen leggja til rette for opplæring i bruk av digitale verktøy, ikkje minst mellom eldre. 
Eldrerådet ser også for seg at etablering av «datastover» vil kunne vera eit godt hjelpemiddel, der ein kan koma 
for å få hjelp til t.d. å betala rekningane sine. 
Eldrerådet i Alver registrerer at endring/nedlegging av post-i-butikk-tilbodet på Frekhaug har skapt sterke 
reaksjonar. Eldrerådet vil koma med følgjande uttale: 
Nedlegginga av post-i-butikk på Frekhaug skapar store utfordringar for mange i Frekhaug-området. Post-i-
butikk-tenesta er nedgradert til at ein utelukkande kan henta pakkar i ein av butikkane på Frekhaug, andre 
posttenester er sentralisert til Knarvik. Eldrerådet er svært skuffa over at Posten fjernar eit posttilbod på 
Frekhaug som har fungert godt. Rådet meiner denne omlegginga både er dårleg forvalting og eit stort 
tilbakesteg i tilbodet til både eldre og dei som ikkje kjører bil. 
Eldrerådet er glad for at kommunen tar denne problemstillinga på alvor og at ordføraren skal ta posttenesta på 
Frekhaug opp i eit møte med Posten. 
 

 
Politisk handsaming 
Saka skal avgjerast i eldrerådet. 
 
Saksopplysningar: 
Det vert lagt fram følgjande meldingar og orienteringar: 
 
1. NAV i nye lokale – samling av tenestene/arbeidsrutinar – orientering v/Jane Britt Daae-tenesteleiar NAV 
2. Kommunedelplan Helse og omsorg – status i planarbeidet– v/Hans Kristian Dolmen-rådgjevar Plan og 
analyse 
3. Kommunale tilskotsordningar til idrett og kultur – revidering av retningsliner – orientering v/kultursjef Eirik 
Bouwer Utne 
4. Kort oppdatering korona/vaksinering 
5. Orientering om lovverket i plan- og bygningslova som gjeld tilgjenge og universell utforming og kommunen si 
rolle ved oppfølging av krava i byggesaker v/Eirik Berntsen-avdelingsleiar Arealforvaltning 
6. Økonomiplan for Alver 2022-2025 – orientering v/ Janne Sund- økonomisjef 
7.  Digital kompetanse for eldre – knytt til ulike tenester/tilbod – diskusjonssak – orientering v/Hogne 
Haugsdal-kommunalsjef 
8. Posttilbodet på Frekhaug – tilbakemelding v/kommunalsjef Hogne Haugsdal 
9. Pris frå eldrerådet 
 
Orienteringane 1-7 vert lagt fram i fellesmøte mellom eldrerådet og RMNF. Dei to siste vert lagt fram i 
eldrerådet sitt eige møte. 



 

 

 

 

 

 


